
          

 

Innkalling 
av 

Levekårsutvalet 
 

Møtedato: 12.02.2019 
Møtestad: Nordhordlandshallen, kantina 
Møtetid: 12.00 
 
Eventuelle forfall må meldast til følgende epost: Folkevalde@lindas.kommune.no 
Varamedlemmer møter berre etter nærare avtale. 

Orienteringar: 
-Oppmoding om busetting av flyktningar  i 2019  v/May Hundvin-avd.direktør NAV 
-Status heildøgnspasser for eldre v/Kari Hesjedal avd.leiar Forvaltningskontor 
 

Sakliste 

Saknr Tittel 
 001/19 Godkjenning av innkalling og saksliste  
 002/19 Godkjenning av møteprotokoll – 20.11.2018 
 003/19 Rullering av handlingsplan for Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-

2024 - ny behandling  
 004/19 Kulturmidlar 2019 - ramme for tildeling  
 005/19 Hall Ostereide Skisseprosjekt  
 006/19 Justering av kommunal planstrategi  
 007/19 Trafikksituasjon Eikanger skule  
 008/19 Vurdering av sanserom - Alversund skule  
 009/19 Endring av vedtekter for Skulefritidsordning i Lindås kommune  
 
 

4. februar 2019 
 
 

Asle Hetlebakke 
møteleiar 

 Nora Gjerde  
møtesekretær 

 
  



SAKSPAPIR 
 

Saksnr Utval Type Dato 
001/19 

 

Levekårsutvalet PS 12.02.2019 
 

Saksbehandlar  ArkivsakID 
Nora Gjerde  19/175 
 

Godkjenning av innkalling og saksliste  
 
 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent 

 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
002/19 Levekårsutvalet PS 12.02.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Nora Gjerde 19/175 

Godkjenning av møteprotokoll 

Vedlegg:

Protokoll - Levekårsutvalet - 20.11.2018 

Møteprotokollen vert godkjent 

Saksopplysningar: 



 

Møteprotokoll 

for 

Levekårsutvalet 
 

Møtedato: 20.11.2018 

Møtestad: Nordhordlandshallen, kantina 

Møtetid: 12.00 - 16.00 

 

Orienteringar: 

Kreftkoordinatorfunksjonen v/Anne Britt Hauge-kreftkoordinator 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Asle Hetlebakke KRF Utvalsleiar 

Leidulv Brunborg AP Nestleiar 

Øystein Reidar Moldeklev FRP Medlem 

Anne Karin Angelskår Eknes 
Sæbjørg Hageberg Kjeka 

KRF 
KRF 

Medlem 
Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Tove Linnea Brandvik AP Medlem 

Ingeborg Myksvoll SP Medlem 

Anita Bakken MDG Medlem 

Olav Magnus Steinsland H Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

Laila Bjørge SP Ingeborg Myksvoll 

Henning Fyllingsnes H Olav Magnus Steinsland 

Mette Marei Træland AP Tove Linnea Brandvik 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Dina Dyrhovden-rådgjevar Stab oppvekst, Janne Sund-økonomisjef, Linn Hagen-rådgjevar Drift 

eigedom, Ragna Midtbø-einingsleiar Grunnskule, Reidun Sæbdal-einingsleiar Helsetenester, Nora 

Gjerde-sekretær. 

 

   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

053/18 Godkjenning av innkalling og saksliste 

054/18 Godkjenning av møteprotokoll 

055/18 Økonomiplan 2019 - 2022 



056/18 Ny 1. gangs handsaming av reguleringsplan for Fv. 57 med gang- og sykkelveg Lindås 
tettstad-Mongstad - planID 1263-201407 

057/18 Romprogram - Hall Ostereidet 

058/18 Rullering av handlingsplan for Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-
2024 

059/18 Tilstandsrapport for grunnskulen i Lindås 2017-2018 

  

 

053/18: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

 
   

   

20.11.2018 LEVEKÅRSUTVALET 

Ingen merknader, samrøystes 

 

LE - 053/18  VEDTAK: 

Innkalling og saksliste er godkjent 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

054/18: Godkjenning av møteprotokoll 

 

Møteprotokollen vert godkjent 

   

   

20.11.2018 LEVEKÅRSUTVALET 

Møteprotokoll frå møte - 16.10.2018 vert godkjent, samrøystes. 

 

LE - 054/18  VEDTAK: 

Møteprotokoll frå møte - 16.10.2018 er godkjent. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

055/18: Økonomiplan 2019 - 2022 

 



Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

1. Investeringsbudsjettet for 2019 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt 
i tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås kommune opp 
282 320 000 kr i lån på generelle investeringar i 2019 og 71 500 000 kr i lån på 
sjølvkostområdet (vann og avløp). Låna har flytande rente og 30 års nedbetalingstid. 

 

2. Økonomiplan for 2019-2022 og årsbudsjett for 2019 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2019 blir 
vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 

 
3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert 

innsparing til tenesteområda.  

 
4. For 2019 nyttar Lindås kommune utskrivningsalternativ i eigedomsskattelova § 3 første ledd 

bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av 
særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder fra 1. januar 2019. 

 
Lindås kommune vil i 2019 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i 
henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 
produksjonsutstyr og -installasjoner fases ut med 1/7 for verk og bruk som fra og med 2019 
blir ansett som næringseiendom. Det særskilte grunnlaget skal i 2019 være lik 6/7 av 
differansen mellom eiendomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaket av at 
produksjonsutstyr- og installasjoner ikke skal regnes med i grunnlaget. 

 

Lindås kommune vil i 2019 skrive ut eiendomsskatt på bygninger og grunnareal for anlegg 
nevnt i punktet over i henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, andre 
ledd. 

 

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-
/ettergjeving. 

 

6. Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 

 
7. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 600 000 kr og 2 685 000 kr 

for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik. 

 
8. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 



skatteøre. 

 
9. Godtgjersle til ordførar blir sett til 1 157 320 kr og til varaordførar 462 930 kr for 2019. Løna 

regulerast per mai 2019 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar. 

 
………………………… 

   

   

19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Janne Sund-økonomisjef, økonomi og innkjøp 

Merknad: Rådet ønsker tilbakemelding på brev datert 01.11.2018 frå Lindås og Masfjorden lokallag 

av NFU v/Jan Arild Lindaas.  Her ber dei om at foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse for barn med 

spesielle behov fjernes med virkning fra 1. januar 2019.   

Ellers ingen merknader. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

------ 

Råd for menneske med nedsatt funksjonsevne; 

Gruppeledere politiske part 

Kommunestyret 

 

Lindås og Masfjorden lokallag av NFU ber om at foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse fjernes 

med virkning fra 1. januar 2019 

Stortinget om SFO 

Stortingsflertallet har nå i juni 2018 tydelig erkjent urimeligheten i å kreve egenbetaling for 

SFO tilbud til barn med særskilte behov i skolen. 

I forbindelse med behandlingen om ny stortingsmelding om vilkårene for utviklingshemmede, 

ble denne saken fremmet fra Arbeiderpartiet ved Lise Christoffersen. Hun fremmet 

følgende forslag som fikk flertall: 

Stortinget ber regjeringen legge fram en stortingsmelding om sikring av utviklingshemmedes 

menneskerettigheter, der det foretas en kartlegging av om det er store forskjeller i praksis 

mellom kommuner og fylkeskommuner, når det gjelder skolefritidsordning/tilbud etter 

skoletid fra 4. årstrinn til og med videregående skole, herunder innhold i tjenestene og 

egenbetaling fra foreldrene, og gi en vurdering av i hvilken grad det er opplæringsloven eller 

lov om helse- og omsorgstjenester, som skal dekke slike tjenester, sett i lys av FN-

konvensjonen om funksjonshemmedes rettigheter. 

Normdannede 
Stortingets flertallsvedtak i saken er en tydelig rettesnor for kommuner rundt om i landet. Mange 

kommuner har innført og viderefører særavgiften for barn også høsten 2018. Selv om kommunene har 

stor selvråderett, er vedtaket på Stortinget en klar rettesnor om hva den lovgivende forsamling tenker 

om saken. Urimelig egenbetaling bør avskaffes, så snart som mulig. 

De største kommunene i landet har allerede endret praksis: Oslo, Bergen, Trondheim, Asker og 

Bærum og tatt bort denne særavgiften. 

Lindås kommune 

 

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Lose-forslag/?p=71682


I følge kommunalsjef for oppvekst, Kristin Moe, i Lindås kommune er det i underkant av 10 barn som 

hvert år benytter denne ordningen, noen år er det sågar i underkant av 5 barn som benytter ordningen. 

Foreldrebetaling for full plass i SFO er satt til ca. kr. 3 000 pr. mnd. i Lindås kommune. 

Foreldre som har barn med spesielle behov som har behov for SFO-plass får en ekstra utgift 

som andre foreldre slipper i størrelsesorden kr 3 000*11mnd= 33 000 pr år, noe som i løpet av 

3 år utgjør en særskatt i størrelsesorden kr 100 000 ekstra for familier som allerede har store 

nok utfordringer i hverdagen. 

Ved å ta bort foreldrebetaling vil det for Lindås kommune bli en økt kostnad på kr 160 000 – 330 000 

pr år.   

Lindås og Masfjorden lokallag av NFU vil derfor be om at denne særskatten blir tatt bort under 

behandling av budsjettet for 2019, i tråd med Stortingets vedtak. 

 

 

Hilsen 

Lindås og Masfjorden lokallag av NFU 

v/ Jan Arild Lindaas 

 

 

RMNF - 041/18  UTTALE: 

Merknad: Rådet ønsker tilbakemelding på brev datert 01.11.2018 frå Lindås og Masfjorden lokallag 

av NFU v/Jan Arild Lindaas.  Her ber dei om at foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse for barn med 

spesielle behov fjernes med virkning fra 1. januar 2019 

 

 

20.11.2018 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/Janne Sund-økonomisjef 

 

Framlegg frå A. Hetlebakke-Krf: 
Levekårsutvalet tek økonomiplanen til orientering.  Ein vil koma attende til eventuelle endringar i 

samband med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. Lindås kommune bed om at ein set 

fokus på følgjande punkt i den vidare handsaminga: 

1. Nedtrekk i tildelinga til helsestasjon 

2. Mdlar til trafikksikringsarbeid 

3. Gratis SFO frå 5.klasse for elevar med spesielle behov.  

 

Det vart røysta over framlegget punkt for punkt: 
 

Levekårsutvalet tek økonomiplanen til orientering.  Ein vil koma attende til eventuelle endringar i 

samband med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. Lindås kommune bed om at ein set 

fokus på følgjande punkt i den vidare handsaminga: 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Punkt 1. Nedtrekk i tildelinga til helsestasjon 

 

Framlegget vart vedteke med 7 røyster, mot 1 røyst (Ø.Moldeklev-Frp) 

 

Punkt 2. Mdlar til trafikksikringsarbeid 



 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Punkt 3. Gratis SFO frå 5.klasse for elevar med spesielle behov.  

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

 

 

LE - 055/18  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet -  20.11.2018: 
Levekårsutvalet tek økonomiplanen til orientering.  Ein vil koma attende til eventuelle endringar i 

samband med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. Lindås kommune bed om at ein set 

fokus på følgjande punkt i den vidare handsaminga: 

1. Nedtrekk i tildelinga til helsestasjon 

2. Mdlar til trafikksikringsarbeid 

3. Gratis SFO frå 5.klasse for elevar med spesielle behov.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

056/18: Ny 1. gangs handsaming av reguleringsplan for Fv. 57 med gang- og sykkelveg 

Lindås tettstad-Mongstad - planID 1263-201407 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplan for 
Fv. 57 med gang- og sykkelveg Lindås tettstad – Mongstad, med planID 1263-201407, ut til offentleg 
ettersyn. 

………………………… 

 

   

   

17.10.2018 PLAN- OG MILJØUTVALET 

 

Jørgen Herland-Sp stilte spørsmål om eigen habilitet grunna grunneigarforhold i området, og utvalet 

vurderte han som inhabil.  Han gjekk difor frå under handsaming av denne saka.  

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

PM - 115/18  UTTALE: 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplan for 

Fv. 57 med gang- og sykkelveg Lindås tettstad – Mongstad, med planID 1263-201407, ut til offentleg 



ettersyn. 

 

14.11.2018 UNGDOMSRÅDET 

Orientering v/Robert Lorang Hansen  

 

UR - 040/18  VEDTAK/INNSTILLING/UTTALE: 

Ingen merknader.  

 

19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

RMNF - 042/18  UTTALE: 

Ingen merknader. 

 

20.11.2018 LEVEKÅRSUTVALET 

Fellesframlegg:   
Levekårsutvalet bed om at følgjande punkt vert ivaretatt i det vidare arbeidet: 

· Ta vare på dyrka mark. 

· Leggja til rette for tilkomst til landbruksareal. 

· Ha eit særleg fokus på krysningspunkt over RV 57. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

LE - 056/18  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet -  20.11.2018: 
Levekårsutvalet bed om at følgjande punkt vert ivaretatt i det vidare arbeidet: 

· Ta vare på dyrka mark. 

· Leggja til rette for tilkomst til landbruksareal. 

· Ha eit særleg fokus på krysningspunkt over RV 57. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

057/18: Romprogram - Hall Ostereidet 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

1.          Formannskapet vedtar romprogram for ny hall på Ostereidet slik det ligg føre. 

2.          Byggeprogram skal leggjast fram for kommunestyret til godkjenning. ………………………… 

 



   

   

14.11.2018 UNGDOMSRÅDET 

Orientering i saka v/Linn Hagen- Rådgjevar Drift eigendom. 

Lindås ungdomsråd (LUR) ynskjer å koma med ein uttalt i saka. 

LUR har frå tidleg i prosessen med hall på Ostereidet meldt inn behov for ungdomsklubb på 

Ostereidet.  

LUR har forståing for at økonomien i prosjektet ikkje no gjev rom for å realisera ein ungdomsklubb i 

samband med bygging av hallen.  

LUR ber ber kommunen likevel om å sjå på høve for å realisera ein ungdomsklubb i samband med 

prosjektet, til dømes ved å utnytta areal i det eksisterande idrettsbygget. 

 

UR - 036/18  UTTALE: 

Orientering i saka v/Linn Hagen- Rådgjevar Drift eigendom. 

Lindås ungdomsråd (LUR) ynskjer å koma med ein uttalt i saka. 

LUR har frå tidleg i prosessen med hall på Ostereidet meldt inn behov for ungdomsklubb på 

Ostereidet.  

LUR har forståing for at økonomien i prosjektet ikkje no gjev rom for å realisera ein ungdomsklubb i 

samband med bygging av hallen.  

LUR ber ber kommunen likevel om å sjå på høve for å realisera ein ungdomsklubb i samband med 

prosjektet, til dømes ved å utnytta areal i det eksisterande idrettsbygget. 

 

 

 

19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Linn Hagen-rådgjevar Drift eigedom 

Merknad:  -Rådet ønsker ein lydskillevegg - mellom minimum ein av veggane som deler hallen, dette 

til barn/menneske med spesielle behov for skjerming.  Slik kan dei også bli skjerma frå dei andre 

elevane/brukarar av hallen. 

-Rådet ønsker også ei vurdring av å få inn eit areal som kan brukast som styrkerom for denne 

brukargruppa. 

Ellers ingen merknader, samrøystes. 

 

RMNF - 043/18  UTTALE: 

Merknad:  -Rådet ønsker ein lydskillevegg - mellom minimum ein av veggane som deler hallen, dette 

til barn/menneske med spesielle behov for skjerming.  Slik kan dei også bli skjerma frå dei andre 

elevane/brukarar av hallen. 

-Rådet ønsker også ei vurdring av å få inn eit areal som kan brukast som styrkerom for denne 

brukargruppa. 

 

 

 

20.11.2018 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/Linn Hagen-rådgjevar Drift eigedom 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 



 

LE - 057/18  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet -  20.11.2018: 
1.          Formannskapet vedtar romprogram for ny hall på Ostereidet slik det ligg føre. 

2.          Byggeprogram skal leggjast fram for kommunestyret til godkjenning.  

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

058/18: Rullering av handlingsplan for Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 

2016-2024 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Kommunestyret vedtek følgjande justeringar i Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 
2016-2024, handlingsplan 

· Punktet om årleg støtte til administrativ stilling i Lindås idrettsråd vert tatt ut då det pr i 
dag ikkje er ønskje frå idrettsrådet  om å delta i finansiering av ein slik stilling. 

 

· Tiltaket om årleg samhandlingskonferanse for idrett, oppvekst, Salto, Frivilligsentral, 
ungdomsklubber m fl har ikkje vore gjennomført. Foreslår at det utgår. Samhandling 
mellom dei ulike aktørane må avklarast som del av organiseringa av Alver kommune 

 

· Det er ikkje avsett midlar til å møte nye krav til gummigranulat i kunstgrasbane i samband 
med rehabilitering av Knarvik kunstgrasbane. Saka teke opp i samband med økonomiplan 
våren 2019. 

 
· Avsnitt 10 langtidsprogram – pkt 8, «11ar kunstgras Alversund», endres til «…val av 

plassering vert gjort i ny kommunedelplan for Knarvik-Alversund» 
 

………………………… 
 

   

   

14.11.2018 UNGDOMSRÅDET 

Orientering v/Robert Lorang Hansen 

 

UR - 039/18  UTTALE: 



Ingen merknader.  

 

20.11.2018 LEVEKÅRSUTVALET 

Framlegg frå Ø. Moldeklev-Frp: 
Rullering av kommunedelplan blir utsett til neste møte i Levekårsutvalet grunna ubesvarte spørsmål. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

LE - 058/18  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet -  20.11.2018: 
Rullering av kommunedelplan blir utsett til neste møte i Levekårsutvalet grunna ubesvarte spørsmål. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

059/18: Tilstandsrapport for grunnskulen i Lindås 2017-2018 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Tilstandsrapport for grunnskulen skuleåret 2017-2018 er teken til orientering. 

   

   

20.11.2018 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/Ragna Midtbø-einingsleiar Grunnskule 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

 

 

LE - 059/18  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet -  20.11.2018: 
Tilstandsrapport for grunnskulen skuleåret 2017-2018 er teken til orientering. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
003/19 Levekårsutvalet PS 12.02.2019 

Kommunestyret PS 
005/19 Ungdomsrådet PS 06.02.2019 
003/19 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 11.02.2019 

Formannskapet PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Eileen M Feste 17/1525 

Rullering av handlingsplan for Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024 
- ny behandling  

Vedlegg: 
Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Kommunestyret vedtek følgjande justeringar i Kommunedelplan for idrett, aktivitet og 
friluftsliv 2016-2024, handlingsplan  

· Punktet om årleg støtte til administrativ stilling i Lindås idrettsråd vert tatt ut då det pr i
dag ikkje er ønskje frå idrettsrådet om å delta i finansiering av ein slik stilling.

· Tiltaket om årleg samhandlingskonferanse for idrett, oppvekst, Salto, Frivilligsentral,
ungdomsklubber m fl har ikkje vore gjennomført. Samhandling mellom dei ulike
aktørane må avklarast som del av organiseringa av Alver kommune. Rådmann sitt
framlegg er at denne oppgåva vert overført Alver kommune

· Det er ikkje avsett midlar til å møte eventuelle nye miljøkrav knytt til kunstgrasbaner
med gummigranulat. Saka teke opp i samband med økonomiplan våren 2019.

· Avsnitt 10 langtidsprogram – pkt 8, «11ar kunstgras Alversund», endres til «…val av
plassering vert gjort i ny kommunedelplan for Knarvik-Alversund»

· Seim skyttarlag sitt prosjekt 15 m innandørs miniatyrbane på Lona skytebane vert
tatt inn som nytt punkt 5 i handlingsprogrammet. Skyttarlaget har planlagt oppstart
for byggjearbeidet hausten 2019.S



 

Søknad om spelemidlar er sendt med atterhald om at prosjektet vert tatt inn i 
handlingsprogrammet i rulleringa av idrettsplanen. Eventuelt kommunalt tilskot til 
prosjektet vert å koma attende til i arbeid med økonomiplanen 

………………………… 

 

 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i Levekårsutvalet. 

Saka skal til innstilling i Formannskapet 

Saka skal avgjerast i Kommunestyret 

Bakgrunn 

Saka var til behandling i sak sak 058/18 «Rullering av handlingsplan fpr Kommunedelplan for 
idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024», men vart utsett til neste møte grunna ubesvarte 
spørsmål. 

LE - 058/18  UTTALE: Uttale i Levekårsutvalet -  20.11.2018:  
Rullering av kommunedelplan blir utsett til neste møte i Levekårsutvalet grunna 
ubesvarte spørsmål. 

 

Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024 vart vedteken i kommunestyret 
27. oktober 2016. Regelverket krev at anlegg ein ønskjer å søkja spelemidlar for, skal vera 
med i handlingsprogrammet i Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv. 
Handlingsprogrammet i planen må difor rullerast ein gong årleg. 

 

Lindås ungdomsråd har hatt saka til behandling. 

14.11.2018 UNGDOMSRÅDET Orientering v/Robert Lorang Hansen  

UR - 039/18  UTTALE: Ingen merknader.   

 

Lindås idrettsråd fekk saka til behandling 14.01.19. I ei sms 28.01.19 skriv leiar; «Det er 



godkjent av LIR». 

 

Vurdering 

9C Handlingsprogram aktivitetar 

9C, pkt 5:           Støtte administrativ stilling Lindås idrettsråd (s. 32 i planen) 

Punkt om årleg støtte på kr 25.000 til administrativ stilling for Lindås Idrettsråd. 
Dette gjeld dekking av inntil 50% av kostnadane av ei stilling knytt til idrettsrådet. 

Forslag:           Punktet om årleg støtte til administrativ stilling i Lindås idrettsråd 
vert tatt ut då det pr i dag ikkje er ønskje frå idrettsrådet om å delta i finansiering 
av ein slik stilling. 

Pkt 9C - pkt 7 Årleg intern samhandlingskonferanse idrett, oppvekst, 
Salto,  
            Frivilligsentral, Ungdomsklubb m.fl. (s. 32 i planen) 
 

Forslag:          Tiltaket om årleg samhandlingskonferanse for idrett, oppvekst, 
Salto, Frivilligsentral, ungdomsklubber m fl har ikkje vore gjennomført. Foreslår at 
det utgår. Samhandling mellom dei ulike aktørane må avklarast som del av 
organiseringa av Alver kommune. 

9D Handlingsprogram anlegg 

NYTT PKT 

Pkt 9D – pkt 5 Lona skytebane, 15 m miniatyr innandørsbane 

Lona skytebane, 15 m miniatyr innandørsbane. Kostnad 6,9 millionar, byggjestart 
2019, spelemidlar 1,8 millionar.  

Anleggseigar/utbyggar:  Seim Skyttarlag. 

Rådmannen føreslår at Seim skyttarlag sitt prosjekt 15 m innandørs miniatyrbane 
på Lona skytebane vert tatt inn som nytt punkt 5 i handlingsprogrammet. 
Skyttarlaget har planlagt oppstart for byggjearbeidet hausten 2019. 

10. Landtidsprogram 

Avsnitt 10 langtidsprogram, pkt 8 - 11ar kunst Alversund (s. 35 i planen) 
Setninga under merknadar «plasserast nær ny skule» vert tatt ut og erstatta med 
«val av plassering vert gjort i ny kommunedelplan for Knarvik-Alversund» 

 
Forslag:           Avsnitt 10 langtidsprogram –  pkt 8, «11ar kunstgras Alversund», vert endra 
til  

«…val av plassering vert gjort i ny kommunedelplan for Knarvik-Alversund.» 
 

 
Miljøkrav knytt til gummigranulat i kunstgrasbaner 



Det har dei siste to åra vore stor fokus på miljøutfordringar knytt til kunstgrasbaner. Det er 
ikkje sett av midlar i Lindås til å møta eventuelle krav i 2019. Det føreligg per i dag ingen 
konkrete krav frå styresmaktene til Lindås kommune. Rådmannen føreslår at saka vert tatt 
opp i økonomiplanarbeidet våren  2019. 

 
 

………………………… 

 

 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
004/19 Levekårsutvalet PS 12.02.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Eileen M Feste 19/52 

Kulturmidlar 2019 - ramme for tildeling 

Vedlegg: 

Lindås Kulturråd - uttale fordeling av rammar kulturmidlar 2019 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

 Levekårsutvalet sluttar seg til rådmannens framlegg om ramme for 
kulturmidlar 2019.  

KATEGORI RAMME 2018 RAMME 2019 
Idrett 836.000 836.000 
Kunstformidling- og musikk 618.000 618.000 
Barn- og ungdom 408.000 408.000 
Andre aktivitetstilbod 220.600 220.600 
Kulturvern- og samlingar 205.000 205.000 
Hausttildeling 50.000 50.000 
TOTALT 2.337.600 2.337.600 

Søknadsfrist for søknad om tilskot til aktivitet- og prosjekt hausten 2019, vert endra frå 01. 
september til 04. august og blir behandla i Levekårsutvalets siste møte 17. september. 

………………………… 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal avgjerast i Levekårsutvalet. 



Bakgrunn 

Dei kommunale kulturmidlane har som målsetjing å styrkje fellesskap og livskvalitet i 
lokalmiljøet. Gjennom støtte til det lokale kultur-, idrett- og friluftsliv ønskjer Lindås kommune 
å stimulere til utvikling av nye idear, samarbeid og aktivitet. Gjennom eit mangfald skal alle 
ha høve til gode opplevingar.  

Vurdering 

Kommunestyret har løyvd kr 2.337.600 til kulturmidlar i 2019. Levekårsutvalet skal avgjera 
ramma for tildeling av kulturmidlar i 2019.  

KATEGORI RAMME 2018 RAMME 2019 
Idrett 836.000 836.000 
Kunstformidling- og musikk 618.000 618.000 
Barn- og ungdom 408.000 408.000 
Andre aktivitetstilbod 220.600 220.600 
Kulturvern- og samlingar 205.000 205.000 
Hausttildeling 50.000 50.000 
TOTALT 2.337.600 2.337.600 

Kulturmidlane vert utlyst på kommunen si heimeside, gjennom sosiale mediar (Facebook) og 
i «Lindås kommune informerer» i avisa Nordhordland. I tillegg sendes det ut som epost til dei 
lag/organisasjonar Frivilligsentralen har i sine register.  

Hausttildeling 
Levekårsutvalet har sitt siste møte 17. september. Frist for å søkje kulturmidlar om hausten 
er ordinært 01. september. Grunna kommuneval og overgang til Alver kommune, er det 
naudsynt å endre frist frå 01. september til 04. august slik at Levekårsutvalet får behandla 
sak om tilskot til lag/foreiningar i Lindås kommune. 

Høyring  
Lindås idrettsråd og Lindås kulturråd fekk saka til høyring 18.01. med svarfrist 27. 01. Det er 
utarbeidd ein framdriftsplan for arbeid med kulturmidlar som er sendt Lindås idrettsråd, 
Lindås kulturråd og Lindås ungdomsråd slik at dei kan planlegge sine møter ut frå 
høyringsfristar for kulturmidlar. 

Lindås idrettsråd har i ei sms 28.01.19 meldt at dei har ingen merknader til rådmann sin 
framlegg til ramme for kulturmidlar 2019. 

Lindås kulturråd minner i brev datert 26.01.19 har ingen merknader til rådmannen sin 
framlegg, men viser til «Kulturplan 2010-2020» kor det på side 5 står at «…Det er eit mål at 
5% av Lindås kommune sine årsbudsjett nyttast på kulturfeltet…» 

………………………… 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
003/19 Ungdomsrådet PS 06.02.2019 
006/19 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 11.02.2019 
005/19 Levekårsutvalet PS 12.02.2019 

Formannskapet PS 
Kommunestyret PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Renate Fossdal Tveiten 17/2909 

Hall Ostereide Skisseprosjekt 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

· Alternativ 1: Kommunestyret vedtar å auke investeringsramma for hall Ostereidet til
kr 86,2 mill, i tråd med kostnadsoverslag i skisseprosjektet.

· Alternativ 2: Kommunestyret vedtar å avvente vidare framdrift for
investeringsprosjektet hall Ostereidet fram til områdeplan for Ostereidet er vedtatt .
Investeringsprosjektet blir planlagt i tråd med føringane som vert lagt i
områdeplanen når denne er vedtatt.

………………………… 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne, Ungdomsrådet, Levekår 

Saka skal til innstilling i Formannsskapet 

Saka skal avgjerast i Kommunestyret 

Bakgrunn generelt 



Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024 vart vedteke i kommunestyret  
27.10.16 (Sak 081/16). Som eit resultat av dette ligg ny hall på Ostereidet inne i 
investeringsbudsjettet med  kr 50 millionar inklusiv moms. Vedtatt oppstart av 
investeringsprosjektet er i 2018 (069/18 - 18/17108 - Økonomiplan 2019-2022). I framlegg til 
økonomiplan er det lagt inn forslag på 15 millionar inklusiv moms i 2020 til veg/infrastruktur 
og ramma på 50 millionar vert justert med reel løns- og prisjustering. 

16.oktober -18 vedtok Plan- og miljøutvalet (PMU) lokalisering av ny hall, sjå illustrasjon 1.  

11 november -18 vedtok kommunestyret romprogrammet, sjå illustrasjon 2. 

Den nye hallen skal vere eit tilbygg til eksisterande idrettshall 

Illustrasjon 1 -Alternativ 1A 

 

Ilustrasjon 2 

 



I tillegg til nemnte areal kjem kommunikasjonsareal/korridor, tribune, sikkerheitssonar, 
teknisk rom og publikumstoalett. 

18.oktober -18 vart «Prosjektmandat - justert framdrift -hall Ostereidet» lagt fram for 
formannskapet (094/18 – 18/30661). I mandatet er det lagt opp til politisk handsaming av 
romprogram i november (FO), vedtak av byggeprogram første kvartal 2019 (KO) og 
forprosjekt (FO/KO) i andre kvartal 2019. Målet er å kunne levere eit ferdig bygg  juni 2021.  

Arbeidet med utvikling av hallen og arbeidet med områdeplan for Ostereidet må koordinerast 
tett for å kunne halde framdrifta slik den er planlagt. Risikoelement i planarbeidet kan også 
påverke hall-prosjektet når det gjeld kostnader og framdrift. 

 

Bakgrunn  

Då romprogrammet for ny hall vart vedteke starta samarbeidet med arkitekt. Gjennom 
arkitektane og planleggarane sine tidlege skisser av ein ny hall såg ein utfordringar med å få 
plassert hallen på ein god måte. Grunnlaget frå mogelegheitsstudia som viste ulike 
plasseringar av ny hall hadde ikkje i stor nok grad tatt høgde for arealbehova som var spelt 
inn frå prosjektet.  

Arkitekten fekk i oppgåve å utgreie mogelege plasseringar/skisseprosjekt innanfor området 
som i mogelegheitsstudien er kalla 1A. Arkitektane kom fram med to alternativ, kor eitt av 
alternativa blei justert i ytterlegare to variantar. Begge alternativ ville medføre ein auke i 
kostnadar i høve til vedtatt ramme på 50 millionar. Kostnadsauke kom som eit resultat av 
justerte inngrep i terreng, og konsekvensar for eksisterande vegar og parkeringsplassar. For 
å kunne gjere ein god kostnads- vurdering av skisseprosjektet fekk arkitekten i oppgåve å 
lage eit detaljert kostnadsoppsett for begge alternativ.   

Dei detaljerte kostnadsoppsetta er baserte på Holte kalkulasjonsnøkkel og erfaringstall frå 
arkitekt.  I utomhuskostnader ligg også vurderingar frå Lindås kommune Teknisk avdeling og 
ÅF Advansia.  

Av dei detaljerte kostnadsoppsetta i skisseprosjektet framkom det at ramma på 50 millionar 
er ein god del lågare enn naudsynt for å kunne byggje ein fleirbrukshall innanfor vedtatt 
romprogram.   

 

Vurdering 

Overordna 

I Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024  er det lagt inn ein fleirbrukshall 
med mogelegheit for spelemidlar på inntil 10 millionar kronar. Dette er det som gjerne 
omtalast som ein normalhall, det vil seie ein hall med fri golvflate på 25 x 45 m, som gjev ein 
speleflate for handball og innebandy, 20 x 40 m.  Tilskot av spelemidlar inngår som ein del 
av finansieringa av praktisk talt alle idrettshallar som byggjast i Norge. Kulturdepartementets 
føresegner for tilskotsordninga, med vilkår for tilskot, og krav til utforming av anlegg blir 
dermed i stor grad førande for korleis anlegga skal planleggjast og byggjast. 



 

 

 

 

 

Skisseprosjekt, plasseringar 

Plassering «Flaten» 

Hallen er plassert på flaten mellom eksisterande symjehall og skule. Hallen har 
den utforming som er anbefalt i kulturdepartementet sine rettleiarar om 
idrettshallar. Garderobar og andre funksjonar er plassert langs langsida av hallen 
for god logistikk i bygget.  

 

Fordelar med denne plasseringa;  

· Mindre terrengingrep,  
· Delar av kollen kan stå urørt, evt. planeres til parkering. 
· Kan totalt sett bli noko rimelegare enn kolleløsningen pga mindre 

terrenginngrep 
· Alle primære funksjoner på eitt plan  

 

Ulemper -   

Alt eksisterande parkeringsareal forsvinn.  

Parkering og avlevering/henting må løysast utanfor området.  

Gjev ein uoversiktleg og vanskeleg trafikksituasjon for avlevering/henting og 
varelevering til hall og symjehall.  

Må byggast innanfor 4m fra tomtegrense, krever løyve fra nabo  

Dominerande i landskapet 

Mindre men likevel omfattende terrengtilpassing då delar av bygget og ny veg til 
symjehall går inn i kollen. 

Masseuttak grovt rekna til å være ca. 2400m3 -   

 



                              1 etg                                                                           2 etg 

 

 



                 Vegar 

 Utklipp frå 3D-modell 

 
 

Plassering «Kollen»  

Hallen er plassert i lengderetning mellom eksisterande symjehall og skulen. For å få 
plass til hallen her, er garderobar og andre funksjonar plasserte på kortenden av 
bygget. Dette er ikkje i tråd med retningsliner frå Kulturdepartementet. Dette kan ha 
innverknad på utbetaling av spelemidlar. 

Fordelar med denne plasseringa;  

· Betre tilpassa til tomt, både visuelt og fysisk. 
· Løyser trafikkutfordringar betre og ein får separat gangsone i tillegg til 

varelevering og parkering. 
· Store delar av eksisterande parkeringsareal vert spart 
· Mindre vegbygging, men eksisterande veg må flyttast mot volleyballbane 

dersom det skal vere tribune langs heile langsida av bygget. Eige 
kontor/møtedel med innsyn i hall.  

· Teknisk rom kan plasserast i ein 3.etasje over garderobar/kontor. 



Fordel/Ulempe  

Garderobe i to plan, gjev ein meir komplisert situasjon innvendig, men samtidig klarar 
ein skille t.d ungdomsskule og barneskule 

Ulemper  

· Omfattande terrengtilpassing då kollen må sprengast ned, massetransport 
av overskotsmassar.    

· Ekstra kostnad ifm flytting av eksisterande veg 3,5m mot volleyballbane.  
· Masseuttak grovt rekna til å vere ca. 8000m3   
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 Utklipp frå 3D-modell 

 

 

 

 Vegar 

 

Skisseprosjekt kostnadskalkyle 

 

Begge plasseringar har fordelar og ulemper. Prosjekteringsgruppa har i denne 
fasen ikkje utgreia kva plassering som vil anbefalast for vidare prosjektering. For 
å ha mest mogeleg handlingsrom er det høgaste kostnadsestimatet lagt fram i 
denne saka. Det må undersstrekast at det er ikkje vesentleg forskjell i kostnad på 
dei to alternative plasseringane.  

 

Kalkyle: 



 

Basiskostnad                     68 073 388 NOK 

Usikkerheitsavsetning     18 107 521 NOK inkl.mva 

Kostnadsramme               86 180 909 NOK inkl. mva 

 

 

              Ramma i prosjektet er på 50 millionar kronar inkl. mva. 

50 millionar kroner er basert på vurderingar gjort av kulturdepartementet. Jfr. 
Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024 

Kostandsestimat frå arkitekt gir ein basiskostnad på 68 073 388kr for fleirbrukshallen. 

Deretter er det lagt til usikkerheiter i kalkylen 

Usikkerheitsavsetning i denne kalkylen er ein prosentsats satt av arkitekt, basert på 
erfaring frå kalkylar med tilsvarande detaljeringsgrad.  Usikkerhetsavsetninga inkluderer 
også tillegg basert på «Holte»-programmet sin sats for fleirbrukshallar. Kostnader for 
evt. tilleggskrav frå utførande entreprenører er også teke med.  

Kostnadsestimatet gjev ein total kostnad på 86,2  millionar kronar inklusive 
meirverdiavgift og usikkerheiter i prosjektering og bygging.  

 

Vegen vidare – to mogelegheiter 

Alternativ 1: Auke investeringsramma for hall Ostereidet  
 

Ved å auke ramma i prosjektet vil dei to plasseringane av hallen kunne vurderast 
ytterlegare før byggeprogram vert lagt fram for vedtak. For at ein skal kunne realisere 
prosjektet i eit Lindås – perspektiv må forprosjektet for hallen opp til handsaming i 
FO/KO i andre kvartal 2019, seinast i juni 2019. Vedtak vert då basert på 
kostnadsestimat av forprosjektet, då forprosjektet ikkje vil vere klart til å lyse ut i 
marknaden før i juni. Endeleg tilbod frå entreprenørar vil ikkje vere klart før mot slutten 
av tredje kvartal 2019. Avgjersle i konkurransen og avklaring av endeleg pris vert 
presentert som ei orientering i FO hausten 2019. I tråd med retningslinene for 
investeringsprosjekta i Lindås, vil ein kunne gå vidare med fullføring av prosjektet etter 
vedtak i juni. Målet er å kunne levere eit ferdig bygg på Ostereidet i juni 2021. 

Risikoelement i planarbeidet kan  påverke hall-prosjektet når det gjeld kostnader og 
framdrift. Slutthandsaming av områdeplan er lagt til juni 2019 – samtidig som 
konkurransegrunnlaget for hall Ostereidet vil sendast ut til entreprenørar. 

 



Alternativ 2: Investeringsprosjektet hall Ostereidet avventar vedtatt områdeplan. 

Slutthandsaming av områdeplan og vedtak er planlagt i juni 2019. Ved å utsetje 
prosjektet hall Ostereidet til områdeplan er vedtatt, vert konsekvensen at 
framdrifta det no er lagt opp til i prosjektet ikkje kan følgjast. Målet om å kunne 
gjere vedtak av forprosjekt i juni  og/eller september 2019 vil ikkje bli innfridd. 
Dersom ein skal klare å få eit vedtak om bygging i september, må prosjektet 
halde fram parallelt med utarbeiding av områdeplan.  

Ved å avvente prosjektering og bygging av hall Ostereidet vil konsekvensar i  
områdeplanen og eventuelle kostnader knytt til dette være avklart. Dette 
reduserer risiko i prosjektet og gjev ein meir føreseieleg prosess når det gjeld 
sjølve prosjekteringa. Områdeplanen kan også gje prosjektet fleire mogelegheiter 
for utforming av fleirbrukshallen t.d ved grunnerverv.  

Vedtatt områdeplan vil også gje prosjektet ei betre oversikt over framdrift og 
konsekvensar knytt til eit eventuelt rekkefølgjekrav for oppgradering av fylkesvei 
F393, Eidavegen. 

1. Referansar

[1] Bestemmelser om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk aktivitet -2018 ( V-0732B) 

[2] Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024 

Tilråding 

1. Kommunestyret vedtar å auke investeringsramma for hall Ostereidet til kr
86,2 mill, i tråd med kostnadsoverslag i skisseprosjektet.

2. Kommunestyret vedtar å avvente vidare framdrift for investeringsprosjektet
hall Ostereidet fram til områdeplan for Ostereidet er vedtatt .
Investeringsprosjektet blir planlagt i tråd med føringane som vert lagt i
områdeplanen når denne er vedtatt.



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
006/19 Levekårsutvalet PS 12.02.2019 

Plan- og miljøutvalet PS 
Formannskapet PS 
Kommunestyret PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Hogne Haugsdal 15/3983 

Justering av kommunal planstrategi 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

· Kommunestyret justerer kommunal planstrategi slik det går fram i saka.

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i  Levekårsutvalet og  Plan- og miljøutvalet 

Saka skal til innstilling i Formannskapet 

Saka skal avgjerast i  Kommunestyret 

Bakgrunn 

Lindås kommune vedtok kommunal planstrategi 2016 – 2019 i kommunestyremøte 15.09.16 
(PS 67/16). Planstrategien er eit verktøy for planprioritering og ein del av det overordna 
plansystemet i kommunen. Gjennom arbeidet med planstrategien blir eksisterande planar 
vurdert opp mot dei behov og utfordringar som kommunen har i komande 
kommunestyreperiode. Kravet om kommunal planstrategi kom inn i plan- og bygningslova i 
2010, og alle kommunar skal ha sin planstrategi på plass innan eitt år etter at nytt 
kommunestyre er konstituert.  

I kommunestyresak 10/18 (februar 2018) blei den kommunale planstrategien rullert. I den 
politiske  handsaminga blei det lagt inn eit nytt punkt om at områdeplan for Lindås skal 
prioriterast i Lindås kommune med oppstart og vedtak av planprogram 1.halvår 2019. 
Følgjande planar blei prioritert gjennomført etter rullering: 



· Kommuneplanen sin arealdel 
· Kommunedelplan Knarvik – Alversund med Alverstraumen 
· Områdeplan for Ostereidet 
· Områdeplan for Alversund 
· Områdeplan for Lonena 
· Planprogram for områdeplan Lindås 
· Kommunedelplan helse, sosial og omsorg 
· Kommunedelplan for kulturminner 
· Kommunedelplan for vatn, avløp og veg 
· Strategisk næringsplan 

 
Status for arbeidet med prioriterte planar per januar 2019: 
 

Plan Status 
Kommuneplan  
Kommuneplanen sin 
arealdelen 

Medverknadsprosess er gjennomført og innspel har vore 
innom siling i styringsgruppa. Planlagt til vedtak i 
kommunestyret sept 2019 

  
Kommunedelplan - areal Status 
Alversund – Knarvik med 
Alverstraumen 

Medverknadsprosess er gjennomført og innspel har vore 
innom siling i styringsgruppa. Planlagt til vedtak i 
kommunestyret sept 2019 

  
Områdeplanar Status 
Områdeplan Ostereidet  Planen er i prosess. Det blir særleg jobba med avklaringar 

rundt hall, sentrum og veg/infrastruktur 
Planprogram områdeplan 
Lindås 

Prosessen er ikkje starta 

Områdeplan Alversund  Vedtatt 2018 
Områdeplan Lonena Planen er i prosess. Planlagt ferdig vår 2019 
  
Kommunedelplan fag Status 
Helse, sosial omsorg Vedtatt 2018 
Vatn, avløp og veg Planprosess er starta. Planlagt vedtatt juni 2019 
Kulturminner Arbeidet med kartegging er starta 
  
Sektor- og hovudplanar Status 
Strategisk næringsplan Vedtatt 2018 

 
Vurdering: 
I arbeidet med planstrategi 2016 – 2019 blei det lagt vekt på at ein må prioritere dei riktige 
planane fram mot ny kommune. Bakgrunnen for rullering av planstrategien i 2018 (Sak 
10/18) var både tid,  kapasitet og prosess med kommunesamanslåing. Med bakgrunn i 
kommunesamanslåinga er det viktig at alle prioriterte planar blir vedtatt før sommaren 2019, 
men kommunestyremøtet i september er ein siste muligheit.  
 
Erfaringa det siste året er at planprosessar er krevjande og omfattande – særleg dei 
overordna planane. Det krev også mykje politisk og administrativ kapasitet når kommunen 
gjennomfører store planprosessar parallelt. For planavdelinga, som har ansvar for dei store 
arealplanane, har det også vore ein del organisatoriske endringar som har påverka kapasitet 
og framdrift i planarbeidet. I tillegg har organisasjonen det siste året vore i full gang med å 
bygge ein ny kommune, og dette arbeidet blir intensivert utover våren. 
 
Per februar 2019 er alle dei store planane i prosess, men tid og kapasitet er ein stor risiko. 



Det skal ikkje mange hindringar til før det blir utfordring å kome i mål før vi blir Alver 
kommune. Rådmannen ser behov for å gjere ytterligare justeringar i planstrategien for å vere 
sikker på å kome i mål. I rulleringa i 2018 var det et politisk ønskje om å prioritere arbeidet 
med eit planprogram for ein områdeplan for Lindås. På grunn av tid og kapasitet anbefaler 
rådmannen at dette arbeidet blir flytta til Alver, men vurderingar rundt Lindås-området kan bli 
tatt med i arbeidet med kommuneplanen sin arealdel (KPA). Utvikling av Lindås-området vil 
bli omtalt i planskildringa til kommuneplanen. Dersom prosessen med KPA  viser at Lindås-
området krev ein meir detaljert prosess , er det mulig å foreslå  at  Lindås-området  får ei 
særskilt omsynssone for felles planlegging I KPA. Slik vil dette bli eit prioritet 
planleggingsområde inn i Alver kommune. 
 
Rådmannen foreslår derfor følgjande justeringar i planstrategi i 2019: 
 

Plan Prioritering Kommentar 
Kommuneplanen sin arealdel Prioritert Vedtak i kommunestyret september 2019 
Kommunedelplan Alversund – 
Knarvik med Alverstraumen 

Prioritert Vedtak i kommunestyret september 2019 

Områdeplan Ostereidet  Prioritert Vedtak i kommunestyret juni 2019 
Planprogram områdeplan Lindås Ikkje 

prioritert 
Politiske ønskjer for Lindås blir handtert i 
kommuneplanen sin arealdel 

Områdeplan Lonena Prioritert Vedtak i kommunestyret vår 2019 
Kulturminner Delvis 

Prioritert 
Vi gjennomfører ei kartlegging av 
kulturminner som grunnlag for ein plan i 
Alver.  

Vatn, avløp og veg Prioritert Det blir ikkje laga ein kommunedelplan, 
men ein temaplan. Det gir ein enklare 
planprosess. Vedtak i juni 2019 

 

 

 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
004/19 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 11.02.2019 
007/19 Levekårsutvalet PS 12.02.2019 

Formannskapet PS 
Kommunestyret PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Inger Marie Jordal 18/2999 

Trafikksituasjon Eikanger skule 

Vedlegg: 
Trafikksituasjon Eikanger - skisse til løysing 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Kommunestyret vedtek å setje av 2,5 millionar kroner til trafikksikringstiltak ved Eikanger 
skule.  

………………………… 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne og Levekårsutvalet 

Saka skal til innstilling i Formannskapet 

Saka skal avgjerast i Kommunestyret 

Bakgrunn 

Sak om oppgradering av Eikanger skule var oppe i formannskapet 18.10.18. Saka fekk 
følgjande vedtak:  

 «Formannskapet vedtar å oppgradere Eikanger skule som skildra i saka. Total 



investeringsramme på 3 millionar kroner er i samsvar med økonomiplan.  

Formannskapet bed rådmannen leggja fram utgreiing på kostnad vedrørande betra 
trafikksikring; parkering, dropsone ved Eikanger skule.  

Elevar/elevråd bør involverast når det gjeld oppgradering av uteområdet.» 

Denne saka gjeld utgreiing knytt til betra trafikksituasjon.  

Vurdering 

Trafikksituasjonen på Eikanger skule har i mange år vore dårleg. FAU og skulen har påpeika 
dette. Innkøyringa til skulen ligg i ein 90 graders sving langs fylkesvegen. Foreldre som 
køyrer barna sine manglar areal til å setje av barna. Parkering og av-/påstigning skaper til 
tider farlege situasjonar for dei mjuke trafikantane.  

Eigedomsavdelinga har i samarbeid med vegavdelingna skildra eit forslag til løysing. 
Forslaget som ligg vedlagt går i korte trekk ut på å etablere ei av-/påstigningssone på 
eksisterande parkeringsplass, og etablere ny parkering (15 plassar) oppe mot krysset til 
fylkesvegen. Fortau er og foreslått. 



 

Forslaget vil ikkje gje ei optimal løysing, (det ville ha kravd større inngrep samt regulering), 
men det vil gjere situasjonen for skulebarna mykje tryggare.  

Ved søknad om tiltak i området er det krav om detaljregulering. Det tek ca. eit år. I denne 
saka vil det vere aktuelt å søkje dispensasjon frå plankravet. Søknaden skal då på høyring til 
Statens Vegvesen, landbruksavdelinga i kommunen og Fylkesmannen.  

Løysinga har vore diskutert med Statens Vegvesen, som støttar forslaget. Landbrukskontoret 
har i denne saka ikkje merknader til at det aktuelle arealet vert omdisponert frå 
overflatedyrka jord til trafikkformål. Utfallet frå Fylkesmannen er uviss.  

Lindås kommune eig ikkje noko areal kring skuletomta, og ei løysing vil krevje areal utover 
tomta. Sidan det ikkje er planar om å regulere er ein avhengig av vilje frå grunneigarane til 



kjøp eller leige. Det er to bruk som vert råka. Eigedomsavdelinga har orientert dei to 
grunneigarane om planane, og dei kan vere open for å leige vekk arealet i til dømes 5 år.  

Kostnadene for tiltaket er estimert til ca. 2,5 millionar kroner inkl. mva.  

Vegavdelinga i Lindås kommune søkjer om trafikksikringsmidler frå Hordaland 
Fylkeskommune. (Eige sak i formannskapet). Dette er eitt av tiltaka som er foreslått prioritert 
i samband med søknaden. Dersom det vert gjeve midlar til å dekke deler av eller heile dette 
tiltaket, vil investeringsramma bli tilsvarande redusert. Søknadsfrist er 25. februar og vedtak 
om tildeling er avklart 10. april 2019.  

For ei vurdering av denne saka, er det relevant at det i økonomiplanen ligg midlar til ny skule 
på Fyllingsnes, ferdig i 2023. I oktober 2018 vart det vedteke å nytte 3 millionar kroner til 
oppgradering av eksisterande skule i 2019, mellom anna ved å få inn offentleg vatn og ein ny 
etasje i paviljongen. I tillegg kjem årlege leigeutgifter av paviljong i to etasjar på vel 1 million 
kroner pr. år totalt. 

Rådmannens tilråding 

Rådmannen tilrår å setje av 2,5 millionar kroner til trafikksikringstiltak ved Eikanger skule.  

………………………… 

 

 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
005/19 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 11.02.2019 
008/19 Levekårsutvalet PS 12.02.2019 

Formannskapet PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Inger Marie Jordal 15/278 

Vurdering av sanserom - Alversund skule 

Vedlegg:
01-A-200-20-001 - Plan 01 Presentasjon02-A-200-20-002 - Plan 02 Presentasjon03-A-200-20-003 - 
Plan 03 Presentasjon 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Planløysinga på ny Alversund skule vert ikkje endra grunna vurdering av sanserom i plan 2. 
Det vil vere mogleg å omdisponere anna areal og etablere eit sanserom på eit seinare 
tidspunkt.   

………………………… 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale Råd for menneske med nedsett funksjonsevne og Levekårsutvalet. 

Saka skal avgjerast i Formannskapet. 

Bakgrunn 

I kommunestyret 13.09.2018 var forprosjektet for ny Alversund skule oppe til politisk 
behandling. Administrasjonen fekk i den forbindelse ei bestilling. Viser til sak 062/18, 
vedtakspunkt 3: 



«Kommunestyret ynskjer ei vurdering i høve til om ein kan få inn eit sanserom i andre etasje. 
Dette i tillegg til sanserommet i tredje etasje.»  

 

 
 

Vurdering 

På ny Alversund skule er det planlagt eitt sanserom. Rommet er sentralt plassert i plan 3. 
Elevane på dei lågaste trinna har heimeområde i plan 2, og er dei elevane som har lengst 
avstand til sanserommet. Maks avstand frå undervisningsareal til sanserommet er ca. 60 
meter.  

Sanserommet er tenkt oppbygd som eit «snoezelen» - eit rom som skal stimulere syn, 
hørsel, lukt, smak mm. Det er gjerne ulikt teknisk utstyr plassert i rommet for å skape den 
ønskelege atmosfæren. Det er ikkje eit skjerma rom for utagerande elevar.  

Skulen har vore tett involvert i utarbeiding av planløysinga. Dei meiner sanserommet har ei 
fin plassering der det ligg i dag og ser ikkje behov for eit sanserom til.  

Rådmannens tilråding er å behalde planløysinga slik den føreligg. Om det skulle vise seg eit 
behov for sanserom i plan 2 kan det organiserast på eit seinare tidspunkt. Ein kan til dømes 
gjere eit grupperom om til eit sanserom eller lage eit kombinert gruppe- og sanserom.  

………………………… 

 

 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
009/19 Levekårsutvalet PS 12.02.2019 

Kommunestyret PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Kristin Moe 14/7889 

Endring av vedtekter for Skulefritidsordning i Lindås kommune 

Vedlegg: 
Vedtekter+SFO+justert+januar 2019 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Vedtektene for Skulefritidsordning i Lindås kommune blir justert med følgjande endring i § 5: 
Foreldrebetaling: Elevar på 5.-7. trinn med omfattande behov for tilsyn er fritatt for 
foreldrebetaling. 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til innstilling i  Levekårsutvalet 

Saka skal avgjerast i Kommunestyret 

Bakgrunn 

Kommunestyret vedtok den 13.12.18 at elevar på 5.-7. som har omfattande behov for tilsyn, 
skulle fritakast frå foreldrbetaling. Endring i vedtektene for Skulefritidsordninga i Lindås er ei 
oppfølging av vedteket i kommunestyret. 
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